

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS (2019)**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' SYED ABU HUSSIN BIN HAFIZ SYED
ABDUL FASAL [BUKIT GANTANG]**

TARIKH : 10 JULAI 2019

SOALAN

Dato' Syed Abu Hussin bin Hafiz Syed Abdul Fasal [Bukit Gantang] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan langkah yang diambil Kerajaan dalam memastikan sumber kewangan orang Islam iaitu zakat dan institusi ibadah orang Islam iaitu masjid dan surau tidak dijadikan medan politik kepartian yang menyebabkan masyarakat Islam semakin berpecah belah, salah menyalah antara satu sama lain susulan isu yang timbul semasa bulan Ramadhan 1440 Hijrah baru-baru ini.

**JAWAPAN: (YB DATUK SERI DR. MUJAHID BIN YUSOF, MENTERI
DI JABATAN PERDANA MENTERI)**

Tuan Yang Di Pertua,

Sebagaimana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, di bawah Butiran 1, Senarai 2, Jadual Kesembilan, Perlembagaan Persekutuan, hal-ehwal Agama Islam termasuklah urusan zakat adalah terletak di bawah bidang kuasa Kerajaan Negeri menerusi Majlis Agama Islam Negeri-negeri (MAIN).

Dalam hal ini kerajaan komited memastikan zakat diagihkan sebagaimana yang diputuskan oleh syara'. MAIN juga diseru untuk menyediakan satu garis panduan agihan zakat yang jelas di negeri masing-masing dan di bawah kerajaan Persekutuan, Jabatan Wakaf,

Zakat dan Haji (JAWHAR) sebelum ini telah mengeluarkan manual pengurusan agihan zakat dan dari masa ke semasa akan menambahbaik manual tersebut.

Berkenaan agihan sumbangan zakat kepada asnaf yang dibuat oleh pemimpin politik bukan beragama Islam, penyerahan bantuan oleh wakil rakyat bukan Islam dilihat hanya sebagai pengantara dalam penyampaian bantuan tersebut atas kapasiti mereka sebagai pimpinan setempat dan apa yang lebih penting adalah zakat tersebut diserahkan kepada golongan yang layak menerima zakat sebagaimana yang dinyatakan oleh Al-Quran.

Ayat 60 Surah At-Taubah menyebut zakat hendaklah diagihkan kepada lapan golongan asnaf iaitu fakir, miskin, amil, muallaf, fisabilillah, ibnu sabil, al-gharimin dan ar-riqab.

Kerajaan melalui Jabatan Kemajuan Islam Malaysia juga telah menyediakan satu Kod Amalan Pengurusan Masjid yang menyarankan beberapa etika, fungsi dan peranan yang boleh dimainkan dalam mewujudkan suasana Rahmah di masjid-masjid, surau dan tempat ibadah umat Islam di negara ini. Selain itu, antara usaha lain kerajaan ialah dengan memastikan semua guru takmir yang mengajar di masjid dan surau seluruh Malaysia mendapat tauliah mengajar terlebih dahulu daripada pihak berkuasa agama negeri masing-masing, serta menyediakan silibus pengajian berdasarkan kurikulum takmir yang sentiasa dikemas kini dari semasa ke semasa. Kelas-kelas pengajian ini juga termasuk khutbah Jumaat di negeri-negeri sentiasa dipantau oleh Penyelaras Pentadbiran Masjid Daerah (PPMD) yang berkhidmat dengan Jabatan Agama Islam negeri-negeri.

Terkini, pendekatan RAHMAH sedang giat dipupuk dalam institusi pengurusan masjid seluruh negara dengan menyantuni enam elemen iaitu ramah, aman, hormat, mesra, alami dan harmoni. Kesemua elemen ini sangat signifikan dalam usaha menjadikan masjid sebagai platform perpaduan yang sejagat.

Sekian, terima kasih.